



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

نموذج محتويات السيرة الذاتية لأعضاء هيئة التدريس في الجامعة

| البيانات باللغة الإنجليزية | | البيانات باللغة العربية | |
|-----------------------------|---|---|--------------------------|
| Personal Information | Name: Dr. Ali Abdullah Alyahawi Academic Degree: Assistant Professor Specialty: Clinical Pharmacy & Therapeutic Faculty: College of Clinical Pharmacy Department: Clinical Pharmacy E-mail: alyahawipharm@yahoo.com | الاسم علي عبد الله علي اليحوي: الدرجة العلمية: استاذ مساعد (التخصص الدقيق: الصيدلة الإكلينيكية (السريرية والعلاجات) الكلية: الصيدلة السريرية القسم العلمي: الصيدلة السريرية الايمل: alyahawipharm@yahoo.com | المعلومات الشخصية |
| Personal Summary | Dr. Ali Alyahawi: Dean of the College of Clinical Pharmacy, 21 University September for Medical and Applied Sciences and Assistant Professor of Clinical Pharmacy & Therapeutic at 21 University September for Medical and Applied Sciences. His research interests focus on Clinical Pharmacy & Therapeutic. | د. علي عبد الله اليحوي عميد كلية الصيدلية السريرية بجامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية وأستاذ الصيدلة السريرية والعلاجات المساعد بجامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية تتركز اهتماماته البحثية حول الصيدلة السريرية والعلاجات. | نبذة تعريفية |
| Education | <ul style="list-style-type: none">• Ph.D. Degree in Clinical Pharmacy & Therapeutic, Ain Shams University; Egypt, 2016.• Master's Degree in Clinical Pharmacy & Therapeutic, University of Jordan; Jordan, 2010.• Healthcare Quality Management Professional | <ul style="list-style-type: none">■ دكتوراة في الصيدلة الإكلينيكية (السريرية والعلاجات) - جامعة عين شمس- القاهرة - مصر - 2016 م.■ ماجستير في الصيدلة السريرية والعلاجات، الجامعة الأردنية - الأردن - 2010 م.■ درجة البكالوريوس في الصيدلة - الأردن - 2005/2004 م. | التعليم |



21 September UMAS

| | | | |
|----------------------------------|--|---|------------------------------------|
| | Diploma, Egypt, 2015. • Bachelor's degree in Pharmacy, Jordan University of Science and Technology; Jordan, 2005. | <ul style="list-style-type: none">▪ دبلوما في جوده الرعاية الطبية - القاهرة - مصر - 2015 م.▪ شهادة الثانوية العامة - مدرسة عبد الناصر- اليمن - 1999/1998 م. | |
| Personal Skills | | <ul style="list-style-type: none">▪ الخلفية الجيدة في الكمبيوتر والإنترنت. | المهارات الشخصية |
| Professional Experiences: | <ul style="list-style-type: none">➤ Reviewer in the Council for Accreditation and Quality Assurance, Yemen➤ Pharm D program reviewer in Academic council➤ Supervisor for Pharm D program preparation, Al-Rasheed University (2020)➤ Supervisor for Pharm D program preparation, Genius University (2020)➤ Dean of Faculty of Pharmacy, The University of 21 September for Medical and Applied Sciences, Yemen (2017-2019).➤ Consultant of Clinical Pharmacy & Therapeutics at a teaching Hospital in Yemen (2016-Present).➤ Member of the Scientific Committee of the Arab Board of Pharmacy➤ Chairman of Pharmacy Department, Al-Razi University, Yemen (2017-2019). | <ul style="list-style-type: none">▪ مقيما خارجيا معتمدا لدى اتحاد الجامعات العربية (7-2023 م)▪ عميد كلية الصيدلة السريرية بجامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية- اليمن (2022 – حتى الان)▪ مشرف ومنسق برنامج الماجستير في الصيدلة السريرية – جامعه 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية.▪ - الاشراف على فريق اعداد برنامج الصيدلة العام ودكتور صيدلي وتوصيفات المقررات لعدة جامعات يمنية.▪ عميد كلية الصيدلة السريرية بجامعة 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية- اليمن (2017 – 2019)▪ رئيس قسم الصيدلة بجامعة الرازي- اليمن (2016 – 2018) | الخبرات المهنية والاكاديمية |



21 September UMAS

| | | | |
|------------------------|--|--|--------------------------------|
| | <p>➤ Specialist of Clinical Pharmacy & Therapeutics at a teaching Hospital in Yemen (Department of Clinical Pharmacy) from 2010-2012.</p> <p>➤ The chairman of Medication Management & Used Committee at 48 Model Hospital in Yemen from 2011-2012.</p> <p>➤ Clinical Pharmacy Practice for one year with different medical teams at Jordan University Hospital (Therapeutics and Pharmaceutical care unit):</p> <ul style="list-style-type: none">⌚ Assessment, Care plan, and Follow-up evaluation.⌚ Medical team education.⌚ Optimize medication usage. <p>➤ Medical representative in Hikma Drugs Company, Jordanian company, in Yemen; 3/2006-1/2008.</p> | <ul style="list-style-type: none">▪ استشاري الصيدلة السريرية والعلاجات في مستشفى 48 النموذجي - اليمن (2016-2019).▪ عضو اللجنة العلمية التأسيسية للبورده العربي للصيدلة ومسؤول البورده العربي للصيدلة الاكلينيكية باليمن (اتحاد الصيادلة العرب).▪ رئيس قسم الصيدلة السريرية والعلاجات - مستشفى 48 النموذجي - اليمن (2016-2017م).▪ أخصائي الصيدلة السريرية والعلاجات- مستشفى 48 النموذجي - اليمن (قسم الصيدلة الإكلينيكية) من 2010-2012م.▪ رئيس لجنة إدارة واستخدام الدواء - مستشفى 48 النموذجي- اليمن (2011-2012م)▪ ممارسة الصيدلة السريرية لمدة عام مع فرق طبية مختلفة في مستشفى الجامعة الأردنية- الأردن (2009-2010 م). | |
| <p>Projects</p> | <ul style="list-style-type: none">▪ مقيما خارجيا معتمدا لدى اتحاد الجامعات العربية (7-2023 م)▪ مشرف ومنسق برنامج الماجستير في الصيدلة السريرية - جامعه 21 سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية. | <p>[يتم كتابة كافة المشاريع العلمية أو الميدانية التي تم تحقيقها خلال مسيرتكم العلمية والعملية. (إن وجدت)]</p> | <p>المشاريع المنجزة</p> |



| | | | |
|----------------------------------|---|---|---------------------------|
| | <ul style="list-style-type: none">▪ - الاشراف على فريق اعداد برنامج الصيدلة العام ودكتور صيدلي وتوصيفات المقررات لعدة جامعات يمنية.▪ استشاري الصيدلة السريرية والعلاجات في مستشفى 48 النموذجي - اليمن (2016- 2019). | | |
| Professional Affiliations | <p>One of Editorial Board Members of: Chronicles of Pharmaceutical Science – Scientia Ricerca - Universal Journal of Pharmaceutical Research (UJPR). - International Journal of Pharmacy & Pharmaceutical Sciences (IJPPS). - Advances of Pharmacology & Clinical trials</p> | <p>[يتم كتابة العضويات أو الجمعيات مع المنظمات أو المجلات العلمية ذات الصلة بمجالك. (إن وجدت)]</p> | الانتماءات المهنية |
| Training Courses | <ul style="list-style-type: none">▪Participated in preparing Doctor of Pharmacy Program and Courses description for AL-Rasheed University, Yemen; 2020.▪Chairperson in the Scientific Symposium on Effect of Clinical Pharmacy in the Treatment of Heart Disease, Lebanese International University, Yemen; 2019.▪Participated in workshop of updating the clinical pharmacy program, Emirates International University, Yemen; 2018. | <ul style="list-style-type: none">- المشاركة في الدورة التدريبية في المراجعين الخارجين النظراء (2023-7-15 الى 2023-7-18 م) باتحاد الجامعات العربية والحصول على مراجع دولي معتمد للاتحاد - عمان - الاردن- المشاركة في الدورة التدريبية في المراجعين الخارجين النظراء (2023-2-8 الى 2023-2-11 م) باتحاد الجامعات العربية وبالشراكة مع جامعه المنستير - تونس- المشاركة بورشه التوجهات الاستراتيجية لكلية الصيدلة | الدورات التدريبية |



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

| | | | |
|--|--|--|--|
| | <ul style="list-style-type: none">▪Workshop attendance of National Academic Reference Standards (NARS) for Undergraduate Pharmacy Education Programs, Yemen; 5/2018.▪Participated in preparing National Academic Reference Standards (NARS) for Undergraduate Pharmacy Education Programs, Yemen; 5/2018.▪Participated in the Integrated Problem Based Learning Workshop, 48 Model Hospital; 10/2016.▪Workshop attendance of advanced selling skills, Jordan; 7/2007. | <p>واعتماد خطتها الدراسية من 2022-5-25 م الى 2022-5-26 م 2022 م بجامعة جبلة.</p> <p>- المشاركة في الدورة التدريبية في المراجعة الخارجية من المقيمين الخارجيين من 2022-4-11 الى 2022-4-16 م بمجلس الاعتماد الأكاديمي - اليمن</p> <p>- المشاركة بورشه اعداد لبرنامج الصيدلة العام ودكتور صيدلة وتوصيفات المقررات لمعظم الجامعات.</p> <p>حضور ورشة ASIC Accreditation (ASIC criteria requirements, organized by Association of Arab Universities (AArU) and Accreditation Service for International Schools, Colleges & Universities -ASIC UK (Ltd. in December 2020</p> <p>- المشاركة بالمؤتمر العلمي الأول للبحوث الصيدلانية التطبيقية بصنعاء(ديسمبر، 2020)</p> <p>- حضور ورشة العمل للمعايير المرجعية الأكاديمية الوطنية (NARS) لبرنامج بكالوريوس الصيدلة، اليمن (2018/5).</p> <p>- شارك في إعداد المعايير المرجعية الأكاديمية الوطنية (NARS) لبرنامج بكالوريوس الصيدلة، اليمن (5-</p> | |
|--|--|--|--|



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

| | | | |
|---|---|---|---------------------------------|
| | | <p>2018)، لبرنامج بكالوريوس دكتور صيدلي (6-2022).</p> <p>- شارك في تحديث برنامج الصيدلة السريرية في الجامعة الإمارات الدولية، اليمن (10-2018).</p> <p>- شارك في إعداد مخرجات برنامج دكتور صيدلة، الجامعة اللبنانية الدولية، اليمن (2/2019).</p> <p>- شارك في الندوة العلمية لتأثير الصيدلة السريرية في علاج مرضى القلب، الجامعة اللبنانية الدولية، اليمن (4/2019).</p> | |
| <p>Scientific Activities and Conferences</p> | <p>▪The first annual conference of the self-assessment of quality standards and academic accreditation held by University of 21 September for Medical and Applied Sciences (2/2018)</p> <p>▪The first Scientific Conference for Drugs Safety held by Al Razi University (11/2018)</p> <p>▪1st Yemeni International Conference of Pediatric Epilepsy in 48 Model Hospital, Yemen (2/2013)</p> <p>▪3rd scientific day in 48 Model Hospital, Yemen (12/2013)</p> | <p>▪ المشاركة بورقه علمية في مؤتمر Antibiotic Resistant في امستردام، هولندا، 2018-12 م</p> <p>▪ المؤتمر العلمي الأول للسلامة الدوائية، جامعه الرازي وبالشراكة مع الهيئة العليا للأدوية (SBDMA)، صنعاء (11/2018 م).</p> <p>▪ المؤتمر العلمي الثاني للتبقيظ الدوائي، الهيئة العليا للأدوية (SBDMA) في كلية الصيدلة، جامعة صنعاء (10/2018 م).</p> <p>▪ المؤتمر السنوي الأول للتقييم الذاتي لمعايير الجودة والاعتماد الأكاديمي الذي نظمته جامعة سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية (2/2018م).</p> | <p>الانشطة ومؤتمرات العلمية</p> |



21 September UMAS

| | | | |
|---------------------|---|---|-------------------------|
| | <p>8TH scientific day in 48 Model Hospital, Yemen (10/2016)</p> | <ul style="list-style-type: none">- المؤتمر اليمني الدولي لصرع الأطفال، مستشفى 48 النموذجي، اليمن (2013/2م).- اليوم العلمي الثالث في مستشفى 48 النموذجي، اليمن (2013/12 م).- اليوم العلمي الثامن في مستشفى 48 النموذجي، اليمن (2016/10م). | |
| Publications | <ul style="list-style-type: none">▪ Alyahawi A, et al. Evaluating Guideline Directed Medical Therapy (GDMT) in Yemeni's Patients with Heart Failure. J. Chem. Pharm. Res., 2023, 15(3):01-12▪ Ali Alyahawi and Ali Al-kaf (2022). Evaluation of Potentially Inappropriate Medications among Elderly Patients According to Beer's Criteria 2019. CPQ Medicine, 13(4), 01-18▪ Alyahawi A, et al. Evaluation of Psychotropic Drugs and Falls among Discharged Elderly Patients in Sana'a City, | <ul style="list-style-type: none">▪ Alyahawi A, et al. Evaluating Guideline Directed Medical Therapy (GDMT) in Yemeni's Patients with Heart Failure. J. Chem. Pharm. Res., 2023, 15(3):01-12▪ Ali Alyahawi and Ali Al-kaf (2022). Evaluation of Potentially Inappropriate Medications among Elderly Patients According to Beer's Criteria 2019. CPQ Medicine, 13(4), 01-18▪ Alyahawi A, et al. Evaluation of Psychotropic Drugs and Falls among Discharged Elderly Patients in Sana'a | <p>الأبحاث المنشورة</p> |



21 September UMAS

| | | |
|---|---|--|
| <p>Yemen. Adv in Phar & Clin Tria 2022, 7(4): 000208.</p> <ul style="list-style-type: none">▪ Alyahawi A, et al. Evaluating the Potential Statin-Drug Interactions among Older Patients with Chronic Diseases in Sana'a City, Yemen. Adv in Phar & Clin Tria 2022, 7(4): 000209▪ Alyahawi A, et al., Study of Medication Use within Insured Patients with Chronic Diseases, International Journal of Current Research; 2018, 10, (08), 72273-72281.▪ Comparative Evaluation Quality of Different Brands of Ibuprofen 400 mg Tablets in Yemeni Market, Chronicles of Pharmaceutical Science Journal.▪ Impact of a Physician - Clinical Pharmacist Collaborative Approach on Improving the Clinical Outcomes in Type 2 Diabetic Patients Alyahawi Asian Journal of Pharmaceutical Technology and Innovation. | <p>City, Yemen. Adv in Phar & Clin Tria 2022, 7(4): 000208.</p> <ul style="list-style-type: none">▪ Alyahawi A, et al. Evaluating the Potential Statin-Drug Interactions among Older Patients with Chronic Diseases in Sana'a City, Yemen. Adv in Phar & Clin Tria 2022, 7(4): 000209▪ Alyahawi A, et al., Study of Medication Use within Insured Patients with Chronic Diseases, International Journal of Current Research; 2018, 10, (08), 72273-72281.▪ Comparative Evaluation Quality of Different Brands of Ibuprofen 400 mg Tablets in Yemeni Market, Chronicles of Pharmaceutical Science Journal.▪ Impact of a Physician - Clinical Pharmacist Collaborative Approach on Improving the Clinical Outcomes in Type 2 Diabetic Patients Alyahawi Asian Journal of Pharmaceutical Technology and Innovation. | |
|---|---|--|



21 September UMAS

| | | | |
|--|---|--|--|
| | <p>Asian Journal of Pharmaceutical Technology and Innovation. 2015; 3: 12.</p> <ul style="list-style-type: none">▪ Prevalence of Methicillin Resistant Staphylococcus Aureus (MRSA) and Antimicrobial Susceptibility Patterns at a private Hospital in Sana'a, Yemen. <i>Universal Journal of Pharmaceutical Research</i>, Vol. 3, no. 3, July 2018, pp. 4-9.▪ Prevalence of Helicobacter Pylori among Asymptomatic Populations in Sana'a, Yemen. <i>Universal Journal of Pharmaceutical Research</i>, Vol. 3, no. 3, July 2018, pp. 31-35.▪ Evaluation of Metabolic Syndrome among DM Type 2 and Hypertensive Patients in Sana'a, Yemen, <i>International Journal of Current Research</i>. 2018; 10(7):71257-71263.▪ <i>Prevalence of Pseudomonas Aeruginosa and Antimicrobial Susceptibility Patterns at a</i> | <p>and Innovation. Asian Journal of Pharmaceutical Technology and Innovation. 2015; 3: 12.</p> <ul style="list-style-type: none">▪ Prevalence of Methicillin Resistant Staphylococcus Aureus (MRSA) and Antimicrobial Susceptibility Patterns at a private Hospital in Sana'a, Yemen. <i>Universal Journal of Pharmaceutical Research</i>, Vol. 3, no. 3, July 2018, pp. 4-9.▪ Prevalence of Helicobacter Pylori among Asymptomatic Populations in Sana'a, Yemen. <i>Universal Journal of Pharmaceutical Research</i>, Vol. 3, no. 3, July 2018, pp. 31-35.▪ Evaluation of Metabolic Syndrome among DM Type 2 and Hypertensive Patients in Sana'a, Yemen, <i>International Journal of Current Research</i>. 2018; 10(7):71257-71263. | |
|--|---|--|--|



21 September UMAS

| | | | |
|--|--|---|--|
| | <p><i>Private Hospital in Sana'a, Yemen, Universal Journal of Pharmaceutical Research. 2018; 3(4): 12-19.</i></p> <ul style="list-style-type: none">▪ <i>Quality assessment of Different Brands of Paracetamol Tablets in Yemeni Market, Universal Journal of Pharmaceutical Research. 2018; 3 (4):43-48</i>▪ <i>Quality Control assessment of Different Brands of Ciprofloxacin 500 mg Tablets in Yemen, Universal Journal of Pharmaceutical Research.2018;3(4):32-37</i>▪ <i>Alyahawi A, Alkaf A, Alnosary T.Current trend of resistant for the commonly prescribed new fluoroquinolones among hospitalised patients in Sana'a, Yemen.Universal Journal of Pharmaceutical Research. 2018; 3(5):18-23.</i>▪ <i>Ali Alyahawi, Ali Alkaf, Rashad Alnamer,Taha Alnosary.Study of resistance for recently marketed carbapenem drug</i> | <ul style="list-style-type: none">▪ <i>Prevalence of Pseudomonas Aeruginosa and Antimicrobial Susceptibility Patterns at a Private Hospital in Sana'a, Yemen, Universal Journal of Pharmaceutical Research. 2018; 3(4): 12-19.</i>▪ <i>Quality assessment of Different Brands of Paracetamol Tablets in Yemeni Market, Universal Journal of Pharmaceutical Research. 2018; 3 (4):43-48</i>▪ <i>Quality Control assessment of Different Brands of Ciprofloxacin 500 mg Tablets in Yemen, Universal Journal of Pharmaceutical Research.2018;3(4):32-37</i>▪ <i>Alyahawi A, Alkaf A, Alnosary T.Current trend of resistant for the commonly prescribed new fluoroquinolones among hospitalised patients in Sana'a, Yemen.Universal Journal of Pharmaceutical Research. 2018; 3(5):18-</i> | |
|--|--|---|--|



سبتمبر للعلوم الطبية والتطبيقية 21 جامعة

21 September UMAS

| | | | |
|--|--|---|--|
| | <p><i>among hospitalised patients in Sana'a, Yemen.Universal Journal of Pharmaceutical Research. 2018; 3(5):58-62.</i></p> | <p>23.</p> <p>▪ <i>Ali Alyahawi, Ali Alkaf, Rashad Alnamer,Taha Alnosary.Study of resistance for recently marketed carbapenem drug among hospitalised patients in Sana'a, Yemen.Universal Journal of Pharmaceutical Research. 2018; 3(5):58-62.</i></p> | |
|--|--|---|--|